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LAZAR JÁNOS AZ UGYESZSEGHEZ FORDULT AZ UJ ELET SZÖVETKEZET MIATT 

100 millió forint után 
nyomoznak a tsz-ben 
SZÉKKUTAS 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Továbbá úgy tűnik: az igazga-
tóság elnöke egy személyben, 
jogszabálysértő módon hoz 
döntéseket . Lázár János sze-
rint a falu legnagyobb munka-
adója a megszűnés ha tá rá ra 
sodródot t , és így mintegy 100 
munkahe ly válhat bizonyta-
lanná . 

Visszautasí t ja a visszaélé-
sekkel kapcsola tos felvetése-
ket Szenti Imre, az Új Élet szö-
vetkezet igazgatóságának el-
nöke. 

- Az ál lam vásáro l ta meg 
tő lünk a mintegy 4 0 0 hektá-
ros te rmészetvédelmi terüle-
tet, amiér t 2007-ben megkap-
tuk a 100 millió for intot . 
Mind a mai napig nyilván-
tar t juk , hogy kinek menny i 
jár ebből . Való igaz, hogy a 
szövetkezet nehéz helyzete 
miat t ezt a pénzt n e m osztot-
tuk szét a tagok között , ha-

f J Az állam vásárolta meg tőlünk 
a mintegy 400 hektáros természet-
védelmi területet, amiért 2007-ben 
megkaptuk a 100 mílUó forintot. 
Mind a mai napig nyilvántartjuk, 
hogy kinek mennyi jár ebből. 
Szenti Imre, a szövetkezet igazgatóságának elnöke 

nem a működés re fordítot-
tuk, hogy 6 0 - 7 0 c sa l ádnak 
biztosí tani t ud juk a megélhe-

Szenti Imre elnök visszautasítja a visszaélésekkel kapcsolatos felvetéseket, FOTÓ: VERÉB SIMON 

tését - magyaráz ta Szenti Im-
re. Hangsúlyozta : ezt min-
denki t udomásu l vette, senki 

sem lázado-
zott e l lene. A 
sertésértéke-
sítés során 
felhalmozó-
dot t 15 milli-
ós ta r tozás 
kapcsán elis-
merte , hogy 
a vál la lkozó 
nem fizetet t . 

Viszont azzal fenyeget te meg 
őket , hogy h a nem a d n a k el 
neki több disznót , akkor biz-

tosan n e m egyenlí t i ki az 
adósságo t . Végül a tar tozás 
egy részének fe jében meg-
kap ták a vál lalkozó vágóhíd-
jának 50 százalékos tu la jdon-
jogát. A f e n n m a r a d ó 15 milli-
ót meg azért nem tud ták be-
ha j t an i , mert időközben fel-
számol ta a cégét, és n incs mi-
ből kisaj tolni a pénzt - je-
gyezte meg az elnök. 

Szenti Imre mind a mai na-
pig nem érti, hogy keletkezhe-
tett 20 milliós terményhiány. 
Ehhez annyit tett hozzá: annak 
idején a rendőrség is nyomo-
zott az ügyben, de nem jutott 

semmire, felfüggesztette a vizs-
gálatot. Ugyanakkor kikérte 
magának, hogy önhata lmúlag 
dönt a szövetkezet ügyeiről. A 
törvénynek megfelelően van 
alapszabályuk, a tagoknak kel-
lett volna kezdeményezniük a 
szervezeti és működési sza-
bályzat létrehozását, ami nem-
régiben meg is történt. 

- 1992 óta vagyok elnök. A 
legjobb tudásom szerint veze-
tem a szövetkezetet, amely va-
lóban súlyos gondokkal küzd, 
de ez nemcsak a vezetés, ha-
nem a gazdasági helyzet hibá-
ja is - mond ta Szenti Imre. 

Petőfi-ballada 
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Emlékszem, amikor bő három esztendeje szentesi kollé-
gánk tudat ta ve lünk és az olvasókkal , hogy a városban 
ötcsillagos szálló épül , igen jót de rü l tünk a hír halla-
tán. A megyében még nincs ilyen magas besorolású ho-
tel, miért éppen a Kurca par t j án fektetne be valaki milli-
árdokat , és miért éppen oda r o h a n n á n a k a vendégek 
konferenciát tar tani , törökfürdőzni . A be ruházó opti-
mista volt, megmagyaráz ta a h i te t leneknek, nem ellen-
sége ő a pénzének, ez egy tuti üzlet. Alföldi Róbert ter-
vezi majd a sz ínpadtechnikát , amely a belső térben és a 
szabadban is a lkalmazható , és a többi. 

Aztán, miként a népmesékben , telt-múlt az idő. 
. . . , Előbb az önkormány-

á t A beruházó opti-
mista volt, megma-
gyarázta a hitetle-
neknek, nem ellensé-
ge ő a pénzének. 

zat e l fogadta a Pendo-
la Kft. a ján la tá t a Pe-
tőfi Szálló felújí tásá-
ra, közösen bejár ták a 
le robbant épülete t , 
2008 j a n u á r j á b a n pe-
dig megkezdődöt t a 

bontás . Még egy fél esztendeig működhe te t t az épület-
együt tesben a szentesiek színháza, a Tóth József, aztán 
az is bezárt . A kedélyek megnyugta tása végett , hogy a 
ké tkedőknek fityiszt mutassanak , ország-világ elé tár-
ták az 5 csillagos szálló impozáns látványterveit . Nem 
telik el egy esztendő (2009 októberét írtuk), már 4 csil-
lagos hotelra nyúj t be építési engedélykérelmet a beru-
házó. (Hoppá! - í rnánk, ha in ternetes ú j ságná l dolgoz-
nánk.) De még mindig azt ígérik, hogy 2011 végén tuti 
fogadják az első vendégeket . 

Idén tavasszal a be ruházó cég t u l a j d o n o s a arra 
kérte az önkormányza to t , a d j o n neki hi tel t , hogy a re-
kons t rukció megkezdődhessen . Nem 150 milliót, de 
a n n a k h a r m a d á t megszavaz ta a tes tüle t - b izonyára 
úgy gondol ták a városa tyák , tö r tén jen már végre elő-
relépés a he lyben topogás helyet t . A rából in tás t ígé-
ret követ te: jú l iusban be indu l a m u n k a , a fe lúj í tás . 
Igaz, ma még csak 28-át í runk, de idáig az ígéret ígé-
ret marad t . A Pendola többségi t u l a jdonosá t h i ába 
kérdeztük, nem volt h a j l a n d ó szóba ál lni kol légánk-
kal. Pedig kérdése ink egyszerűek let tek volna : miért 
nem kezdték meg a munká t , hogyan a laku l a Petőfi 
Szálló sorsa? 

Persze, ha minden jól a lakul , ezért őszintén szurko-
lunk, jövő évvégén mégis megnyit a 4 csil lagos szálló 
- akkor a Pendola kap egy csillagos 5-öst. 

Felszámolási eljárás indul a Szeviép Zrt. ellen 
SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

A Szeviép igazgatósága által a 
tárgyalás u t án kibocsátott 
közlemény úgy fogalmaz: „A 
kudarc elsődleges oka, hogy a 
nagy bankokkal nem lehetett 
megegyezni, miközben az al-
vállalkozók, szállítók többsé-
ge mindvégig haj lot t a megál-
lapodásra . A biztosítékkal is 
védett követelésekkel rendel-
kező bankok túl erős pozíció-
b a n voltak, nem voltak part-
nerek az egyezség megkötésé-
re... A csődvédelem kérésekor 
a Szeviép szállítói követelései 

megha lad ták a benyúj to t t és 
teljesítés alatt álló számlákat . 
Ha volt is kifizetési csúszás , 
azt kezelhetőnek éreztük.. . A 
Szeviép csődegyezséget szere-
tett volna, nem felszámolást , 
ezért kötelességének érezte, 
hogy megpróbál ja ezt az 
utat. . . Nem sikerült ." 

Temesvári Zoltán ügyvéd -
aki 16, az M43-as au tópá lya 
ép í tésében a Szeviép Zrt. al-
vá l la lkozójaként résztvevő 
vál la lkozást képvisel - úgy 
nyi latkozot t l a p u n k n a k : szo-
morúak , mert egy lehetőség-
gel kevesebb áll a rendelke-
zésükre . A csőde l j á rá sban 

Stációk. A Szeviép Zrt. április 29-én került csődvédelem alá. Ki nem 
fizetett alvállalkozói május 6-án tartották meg első demonstrációju-
kat a 47-es úton, az épülő M43-as csomópontjánál, majd 13-án 
ugyanezen helyszín közelében bontani kezdték a sztráda alapját a 
második szakaszon. Június 10-én tartották az első csődegyezségi tár-
gyalást, amely eredménytelenül zárult, július 12-én volt a második: a 
Szeviép Zrt. 15 nap haladékot kapott arra, hogy megegyezzen két 
pénzintézettel. Július 22-én a 2. szakaszt építő konzorcium vezetője, 
a Sedesa S. A. megállapodást írt alá 16 alvállalkozóval arról, hogy kö-
veteléseik egy részét megvásárolja. Ennek nagysága és a megegye-
zés összes többi részlete üzleti titok. 

megha tá rozo t t időn belül 
meghatá rozot t összeghez ju-
tot tak volna hozzá, most vi-
szont b izonyta lan idő múlva 
b izonyta lan összeget remél-
he tnek . 

A csődegyezségi a ján la t 
szerint a biztosítékkal nem 
rendelkező hitelezőknek, va-
gyis az alvál lalkozóknak a kö-
vetelések 30 százalékát más-
fél év alatt összesen 6 részlet-
ben törlesztette volna a cég, 
további 10 százalékot pedig 
akkor fizetett volna ki, ha az 
M43-as au tópá lya építésénél 
elvégzett m u n k á k el lenértéke 
befolyik hozzá konzorciumi 
partnereitől . Ezen kívül a Sze-
viép Zrt. saját részvényeinek 
13,7 százalékát is fe la jánlot ta 
hitelezőinek. A felszámolás-
b a n azonban először az eljá-
rás költségeit , a munkabére-
ket és járulékaikat , a közter-
heket , a biztosított banki kö-
veteléseket fizetik ki. Akik a 
lista vége felé következnek, 
eleve csak a követelések töre-
dékére számí tha tnak , vagy 
semmire se. 

A pénzüket követelő alvál-

A Szeviép Zrt. ki nem fizetett alvállalkozóit képviselő ügyvéd, 
Temesvári Zoltán nyilatkozik az épülő M43-asnál tartott egyik de-
monstráción. Egy lehetőséggel kevesebb. FOTÓ: FRANK YVETTE 

la lkozóknak ma jd be kell je-
lenteniük az igényeiket. Előbb 
azonban augusz tus 13-áig él 
még a csődmoratór ium, u t á n a 
rendeli el a bíróság a felszá-
molást : addig a vagyonfel-
ügyelő a jelenlegi vezetés 
döntései t hagyja jóvá. 

A Szeviép Zrt. - mint meg-
írtuk - konzorciumi tagként 

érdekelt többek között az 
M43-as 2. szakaszában, a nyu-
gati elkerülő út épí tésében és 
a szegedi vi l lamosprojektben. 
Információink szerint ilyen 
esetben a konzorciumi tago-
kat megkérdezik, hogy társuk 
helyett is végigviszik-e a mun-
kát. A válasz valószínűleg 
igen lesz. 

HÍREK 

Lopott biciklikkel üzletelt 
A SZEGEDI RENDŐRKAPI-
TÁNYSÁG egy 24 éves hajlék-
talant vett őrizetbe, aki a gyanú 
szerint 6 kerékpárt lopott el az 
elmúlt két hónapban. A bicikli-
ket a férfi hamis adásvételi szer-
ződések bemutatásával értéke-
sítette. Mivel a fiatalember elfo-
gásakor egy más személy nevé-
re kiállított lakcímigazolvánnyal 
igazolta magát, a több rendbeli 
lopás és magánokirat-hamisítás 
mellett más nevére kiállított va-
lós közokirat hamisítása miatt is 
eljárást indítottak ellene. A lo-
pott kétkerekűeket a rendőrség 
megtalálta, és lefoglalta. 

Kevesebb képviselő 
9 HELYETT 6 FŐS KÉPVISE-
LŐ-TESTÜLETRE voksolhatnak 
Zákányszék lakói az októberi 
helyi önkormányzati választá-
sokon - tájékoztatott Faragó 
Csaba jegyző, a helyi választá-
si iroda vezetője. A döntést 
közzétette az önkormányzat 
honlapján (www.zakany-
szek.hu) és a polgármesteri 
hivatal hirdetőtábláján. 

SZEGEDI 2010 
SZABADTÉR I 
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K E K - L I L A N Y A R T O T E K 
JÁVOR SZERELME 
ZENÉS JÁTÉK HEGEDŰS D. GÉZÁVAL 
2 0 1 0 . A U G . 13. , 14 . 

SZINMU TRILL ZSOLTTAL 
2 0 1 0 . A U G . 2 0 . , 21 . 

Újszegedi bérlet 3.200 Ft-tól 

A J Á N D É K HAIR 
F Ő P R Ó B Á V A L 
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